

Title (en)

Track for a toy vehicle self-propelled preferably by a clockwork motor.

Title (de)

Bahnanlage mit einem mit Eigenantrieb, vorzugsweise mit Federmotor versehenen Fahrspielzeug.

Title (fr)

Voie de roulement pour un véhicule-jouet autopropulsé, de préférence par un moteur à ressort.

Publication

EP 0033859 A2 19810819 (DE)

Application

EP 81100346 A 19810117

Priority

DE 3002572 A 19800125

Abstract (en)

A track system having tracks (1) which are U-shaped in cross-section and guide spring-actuated toy vehicles (20-39). Over the course of the track, arcuate rising track pieces (10) are provided which guide the toy vehicle into the inverted position. Provided at the end of the arcuate track piece (10) are rails (18a) which are contacted by the wheels (e.g. 23a) of the vehicle (23), which is in the inverted position, with their running surfaces which are at the top in the normal position. The wheels (23a) which are driven in the same direction, cause the vehicle (23) to reverse its direction of travel. Using the same means, a reversal in the direction of travel is also possible for a vehicle which is to be turned from the inverted position to the normal position. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf eine Bahnanlage mit im Querschnitt U-förmigen Bahnen (1), welche federgetriebene Fahrspielzeuge (20-39) führen. Im Verlauf der Bahn sind bogenförmig ansteigende Bahnstücke (10) vorgesehen, welche das Fahrspielzeug bis in die Rückenlage führen. Am Auslauf des bogenförmigen Bahnstückes (10) sind Schienen (18a) vorgesehen, auf welche die Räder (z. B. 23a) des in Rückenlage befindlichen Fahrzeuges (23) mit ihren in Normallage oberen Laufflächen aufsetzen. Die im gleichbleibenden Drehsinn angetriebenen Räder (23a) bewirken, daß das Fahrzeug (23) seine Fahrtrichtung umkehrt. Mit gleichen Mitteln ist eine Fahrtrichtungsumkehr für ein in Rückenlage in Normallage umzulenkendes Fahrzeug möglich.

IPC 1-7

A63H 18/08; A63H 18/06; A63H 18/02

IPC 8 full level

A63H 18/02 (2006.01); **A63H 18/06** (2006.01); **A63H 18/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

A63H 18/028 (2013.01); **A63H 18/06** (2013.01)

Cited by

EP0439376A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0033859 A2 19810819; EP 0033859 A3 19810902; DE 3002572 A1 19810730; JP S56116481 A 19810912

DOCDB simple family (application)

EP 81100346 A 19810117; DE 3002572 A 19800125; JP 658081 A 19810121